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Uvod

Povodom Dana policije i blagdana Sv. Mi-
hovila, zaštitnika policije, u moje osobno 
ime, kao i u ime upravnog odbora Hrvat-
ske sekcije primite najiskrenije čestitke ! 
Ovo je dan kada se moramo prisjetiti svih 
policajaca koji su dali nemjerljiv doprinos 
u stvaranju neovisne i suverene  Republi-
ke Hrvatske. Oni su temelj na kojem se 
razvila današnja  suvremena i moderna 
policija, respektirana u cijelom svijetu,  
spremna odgovoriti na sve izazove kako 
bi zaštitila svoje građane i osigurala im 
mir. Biti policajac i nositi odoru Hrvatske 
policije neizmjerna je čast, ali isto tako 
predstavlja odgovornost, požrtvovnost i 
predanost . Drage kolegice i kolege budi-
te i dalje na čast svome narodu!

Miljenko Vidak, predsjednik Sekcije

Poštovane policajke i policajci, pripadnici MUP-a, 

članovi IPA-e,
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Mi smo snaga, u tuzi utjeha,

u strahu zaštita,

Mi smo vojska na zemlji u plavi veo umotani,

vojska nebeskih anđela...

I zato mirno snivaj rode moj,

dok na nebu mjesec sja,

jer tvoje snene oči i dušu spokojnu,

vječno čuva HRVATSKA POLICIJA!

SERVO PER AMIKECO
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Upravni odbor Hrvatske sekcije po pozivu 
predsjednika sekcije održan je u Kninu 
prve subote u mjesecu rujnu. Dnevni red 
bio je vrlo sadržajan u 12 točaka, tako da 
je sjednica potrajala do 19,00 sati, a to 
znači gotovo 4 sata uz kratku deset mi-
nutnu pauzu za okrjepu uzvanika. Sjed-
nici su se nazočili i predstavnici klubova, 
no izostali su predstavnici regionalnog 
kluba IPA Vukovarsko-Srijemske i Sisač-
ko-Moslavačke.

Počast Hrvatskim Braniteljima!

Na spomeniku Hrvatskim braniteljima u 
Kninu predsjednik Hrvatske sekcije Mi-
ljenko Vidak sa nekolicinom suradnika 
i domaćina, predsjednika regionalnog 
kluba IPA Šibensko-Kninske Jadrana 
Škugora, odana je počast Hrvatskim 
Braniteljima, položen vijenac i svijeće. 
Mnogi uzvanici sjednice Hrvatske sekcije 
i sami učesnici vojno redarstvene akcije 
„OLUJA“ došli su u Knin i kroz međusob-
ne kontakte razmijenili su sjećanja na 
oslobodilačku akciju. Jedan od razloga 
sazivanja sjednice u Kninu je upravo taj.

Josipa Rimac, gradonačelnica Grada 

Knina izrazila dobrodošlicu!

Gradonačelnica grada Knina, Josipa Ri-
mac iako je imala vrlo sadržajne aktivno-
sti tog dana, našla je vremena za kavu 
u prestižnom kafi ću u Kninu i pridružila 
se na zajedničkoj večeri u Kninskoj tvr-

UPRAVNI ODBOR HRVATSKE SEKCIJE U KNINU!

Iz rada hrvatske sekcije

đi. Načelnik Policijske uprave šibensko 
kninske g. Ivica Kostanić nije se odzvao 
zbog službenih obaveza, te se ispred Po-
licijske uprave nazočio načelnik Policij-
ske postaje g. Miljenko Lelas koji je bio 
nazočan gotovo cijelom programu i za-
jedno sa vodstvom IPA Šibensko Kninske 
bio na usluzi, kako bi sadržajan program 
Hrvatske sekcije koji je potrajao daleko u 
noć protekao na najvišoj organizacijskoj 
visini.

Prihvaćeni dokumenti za skorašnju iz-

bornu sjednicu sekcije!

Sjednici Upravnog odbora sekcije pre-
zentirani su dokumenti o kojima odlučuje 
skupština sekcije, koja će se održati ta-
kođer po odluci upravnog odbora sekci-
je u ožujku 2014. godine. Prihvaćeni su 
vrlo sadržajna izvješća o radu upravnog 
odbora sekcije za 2011. i 2012. godinu 
kao i fi nancijska izvješća za obje godine. 
Zanimljivosti iz izvješća su očiti visok rast 
aktivnosti, rast međunarodnih aktivnosti, 
potpora klubovima u organizacijskim i 
fi nancijskim oblicima a posebno tijekom 
2012. godine kada je obilježena 10-a go-
dišnjica utemeljenja i prijema Hrvatske 
sekcije u punopravno članstvo IPA.

Po prijedlozima klubova i samog uprav-
nog odbora usvojeni su prijedlozi i upuće-
ni skupštini na usvajanje nekolicine broja 
članova IPA za odlikovanjem odličjima 
i plaketom sekcije. Također je donijeta 
odluka o prijemu u počasno članstvo po-
jedinaca koji su predlagatelji, IPA Splitsko 
Dalmatinska, IPA Varaždin, IPA Međimur-
je, IPA Karlovačka i drugi klubovi ponao-
sob obrazložili.

Članstvo i članarina!

Posebnu pozornost nazočnih izazvala je 
točka dnevnog reda „članstvo i članari-
na“. Modernim načinom prezentacije, 
prezentirano je kretanje članstva po klu-
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bovima kao i onog pridruženog iz BiH i 
Makedonije.

Rast članstva kao i svih drugih stav-
ki je očit i nastavljen je priljev članstva 
u trendu ranijih godina. No iz prikaza 
dijela članarine prema sekciji situacija 
nije blistava. Devet klubova do sjedni-
ce je „uredno“ podmirilo svoje obveze 
iako za 2013. godinu i tih devet klubova 
nisu ažurni u istoj stvari. Pojedini klu-
bovi „vuku“ zaostatke još, čak iz 2009. 
godine. U 2011. godini na račun sekcije 
uplaćena sredstva od strane klubova nisu 
mogla pokriti niti troškove izrade iskazni-
ca i fi nancijske obaveze Hrvatske sekcije 
prema svjetskoj organizaciji. Slično je i u 
2012. godini. No iz sadržajnih izvješća za 
2011. i 2012. godinu, kao i onih fi nancij-
skih, 2 puta veća sredstva za aktivnosti 
upravnog odbora i drugih tijela pribavlje-
na su iz drugih izvora posebno od dona-

cija i ugovora o poslovnoj suradnji sa IV 
Nakladništvom.

Neusklađenost statuta!

Statuti klubova nisu usklađeni sa statu-
tom Hrvatske Sekcije. Neusklađenost se 
odnosi na odredbe organizacijske prirode 
a najviše o trajanju mandata tijela klu-
bova, prijemu u počasno članstvo, visinu 
članarine i slično. Upravni odbor je po-
zvao sve klubove koji nisu uskladili svo-
je statute da to učine na prvoj narednoj 
skupštini svojih klubova.

Na narednoj izbornoj skupštini Hrvatske 
sekcije korigirat će se i statut sekcije po 
prijedlogu predsjednike sekcije i to samo 

u dijelu izgleda znaka-logotipa sekcije uz 
kojeg će se dodati riječ Hrvatska i crveno 
bijele kockice kao simboli dijela Hrvat-
skog grba. Prijedlog je na sjednici jedno-
glasno prihvaćen.

Na sjednici je provedena rasprava o 
mnogim drugim operativnim aktivnosti-
ma, posebno o povećanju aktivnosti na 
ugovaranju popusta za članstvo, huma-
nitarnim aktivnostima, izradi kalendara 
aktivnosti za 2014. i naredne godine, 
međunarodnim aktivnostima i dr.

Izmijenjen je i Pravilnik o pružanju po-
moći i kriterijima o dodjeli pomoći u or-
ganizaciji športskih i drugih priredbi. Iz-
mjene se odnose na dvostruko povećanje 
cenzusa potpore klubovima na učešću 
sekcije u organizaciji njihovih manifesta-
cija. Također je predložena skupštini na 
usvajanje odredba da će ovu pomoć moći 
koristiti samo oni klubovi koji uredno iz-
vršavaju svoje obaveze prema sekciji i 
da su aktivnosti koje provode uvrštene 
u kalendar sekcije. O situacijama izvan 
ovih uvrštena je odredba da će o njima 
odlučivati upravni odbor sekcije.

Darežljivi predsjednik!

Zajednička večera uz glazbu na Knin-
skoj tvrđi i koktel dobrodošlice u hotelu 
organizaciji sekcije i tehničku potporu 
kluba kao i ostale točke programa pada-
ju na teret sekcije. Svi uzvanici su dobili 
prigodne majice sa „novim„ logotipom 
sekcije i novu zastavu sa istim simbolom, 
te nekolicinu drugih suvenira. Svi ovi su-
veniri, vrijedni oko 30.000,00 kn rezultat 
su izdašnosti ponekih počasnih članova i 
donatora Hrvatske sekcije.

D.B.
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Hodočašće zahvale Majci Božjoj od Kra-
sna krenulo je po treći put, točno u podne 
08.08.2013. sa vrha Velebita. Šest ho-
dočasnika, pripadnika SJP „AJKULA“ u 
organizaciji Udruge specijalne policije iz 
Domovinskog rata „AJKULA“ uz potporu 
IPA Hrvatske Sekcije i Športskog društva 
Copalj, krenuli su put Svetog brda prema 
Krasnu gdje će stići 14.08.2013.

Svetu misu i blagoslov u crkvi Svetog 
Martina u Podpragu predvodio je vlč. Ante 
Delić i sam kao hrvatski vojnik, aktivni 

VELEBITSKO HODOČAŠĆE!

učesnik u domovinskom ratu.

Predsjednici USPDR Ajkula Perica Prpić 
i IPA Hrvatske Sekcije Miljenko Vidak u 
društvu svojih suradnika i vlč. Ante Delić, 
po ispraćaju hodočasnika krenuli su niz 
Velebit prema Tulovim Gredama. Uz put 
na svakom obilježju stradavanja Hrvat-

skih policajaca i vojnika zastali su, po-
klonili se i pomolili….“Vječna im slava i 
Hvala“ .

INTERNACIONALIZACIJA HODOČŠĆA!

Povodom ove manifestacije koja svjedoči 
o ulozi Hrvatske policije u domovinskom 
ratu i njegovanju svijetlih tradicija domo-
vinskog rata, predsjednik Hrvatske Sek-
cije je ugostio prijatelje iz IPA Makedonije 
i Austrije i Italije koji su iskazali potporu 
ovoj aktivnosti. Tako će se na narednom, 
četvrtom hodočašću priključiti 2 pripad-

nika specijalnih snaga policije Makedo-
nije, ustvrdio je predsjednik IPA Make-
donije Ljupčo Andonovski a možebitno i 
pripadnici specijalnih policijskih snaga iz 
Italije zašto će se zauzimati Pino Piazza 
izaslanik 21 delegacije IPA iz Trsta koji je 
osobno nazočio završetku hodočašća u 
Krasnu. 
U KAMPU „AJKULA“ - SVE GENERACIJE!

Pripadnici ratne i one mlađe generacije, 
hodočasnike, veterane „Ajkula“ dočekali 
su u Krasnom i podigli kamp. Na sam dan 
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Velike Gospa iz kampa su sa hodočasni-
cima krenuli, prijatelji, rodbina, djeca, put 
svetišta Majke Božije od Krasna. U eša-
lonu su bile sve generacije, molitva za 
sve poginule, prinos zahvalne svijeće u 
svetište, povratak u kamp, druženje, sje-
ćanja na prijatelje, suborce, priče ratnih 
veterana, svjedočenja……….

GENERAL POSJETIO SVOJE „AJKULE“!

U Kampu „AJKULA“ u Krasnom, mnogi 
su zastali, pozdravili i nazdravili u šato-
ru. Načelnica Policijske uprave primor-
sko-goranske Senka Šubat , predsjed-
nik Hrvatske Sekcije Miljenko Vidak sa 
svojim gostima iz Italije, predstavnici IPA 
Primorsko Goranske, sa „AJKULAMA“ su 
uz ugodno druženje isprobali „logorske 
delicije“. No poseban je moment ipak 
uslijedio kada je u kamp došao pozdraviti 
svoje „AJKULE“ general Mladen Markač 
i sam učesnik hodočašća u Krasnu. Že-
lim Vas pozdraviti, zaželjeti Vam puno 
zdravlja rekao je, nakratko porazgovarao 
sa nekolicinom nazočnih, pozdravio se i 
pozdrave uputio „svim dečkima“… 

SERVO PER AMIKECO!

D.B.

Hrvatsku IPA Sekciju će na 38. IEC Konfe-
renciji koja se ove godine održava u vre-
menskom periodu od 17.-22. rujna 2013. 
godine u glavnom gradu Danske Kopen-
hagenu predstavljati delegacija u sasta-
vu Branko Kijurko, IEC delegat, i Kristijan 
Potočki, glavni tajnik Sekcije. Predstavnici 
Hrvatske Sekcije će na konferenciji odr-
žati desetominutnu prezentaciju vezanu 
uz izradu brošura gdje će nazočni biti 
upoznati sa načinom izrade i načinom 
fi nanciranja brošura koje izdaje naša sek-
cija (Prometna bojanka, Droge-opće infor-
macije i Nasilje među mladima), a također 
će pozvati ostale sekcije da se pridruže 
u razmjeni iskustava, sadržaja i ustupa-
nja eventualnih autorskih prava u budućoj 
izradi brošura o aktualnim temama veza-
nim uz zajednicu i policiju. Drugi važan 
zadatak biti će upoznavanje svih članica 
naše organizacije sa inicijativom Hrvatske 
Sekcije za osnivanje “Balkansko-Jadran-
ske” konferencije koja bi jednom godiš-

NAJAVA 38. IEC KONFERENCIJE

nje, tradicionalno, okupljala zemlje u regiji 
s ciljem održavanja prijateljskih odnosa 
među zemljama u okruženju.

K.P.
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Dugo očekivani prvi izlet IPA Hrvatske 
sekcije napokon je isplaniran, organiziran 
i najavljen. Od 22. do 25. lipnja članovi 
će proći Balkanskom rutom u dužini cca. 
2100 km i pritom posjetiti IPA Srbije, 
Makedonije i BiH, te Crne Gore (koja je 
u osnivanju) najavio je glavni organizator, 
zamjenik predsjednika Hrvatske sekcije 
Darko Dragičević. Naime, poznavajući 
Darka bio sam uvjeren da ništa nije pre-
pušteno slučaju, da je sve isplanirano u 

„KARAVANA PRIJATELJSTVA“

PROŠLA BALKANSKOM RUTOM

detalje, svaka minuta, a na nama je samo 
da se bez brige upustimo u pustolovinu 
pod nazivom „Karavana prijateljstva“. 

Ovaj izlet jedna je od značajnih aktiv-
nosti IPA Hrvatske sekcije u zadnjih par 
godina sa jasnim ciljem razvijanja prija-
teljskih odnosa susjednih sekcija u Bal-

kanskoj regiji, ali također je i prilika da 
se najavi i promovira ideja o pokretanju 
nove Balkansko-Jadranske konferencije 
čiji je idejni začetnik predsjednik Vidak. 
Zbog toga su njegovi izaslanici zamje-
nik Dragićević i IEC delegat Kijurko imali 
prvenstveni zadatak upoznati sve čelne 
ljude sekcija kod kojih ćemo gostovati o 
detaljima te konferencije.

Predvođeni Darkom i Brankom krenuli 
smo 22. lipnja u ranim jutarnjim satima 
put Beograda. Ako se po jutru dan po-
znaje onda je bilo za očekivati da je pred 
nama vruć i pakleni dan, a slike progno-
stičkih karata to su i dokazivale. Trideset 
i troje putnika, članova i prijatelja IPA-e, 

velikih i malih, starih i mladih, imalo je 
jedan zajednički cilj, dobro se zabaviti, 
proveseliti i upoznati što više ljudi, sklo-
piti nova prijateljstva. S obzirom da smo 
u ne tako dalekoj povijesti živjeli pod 
istom zastavom i grbom, imali zajednič-
ku državu, mnogi su krenuli na put da se 
prisjete i obnove sjećanja iz mladih dana, 
a posebice oni koji su služeći domovi-
ni svoj vojni rok odrađivali na krajnjim 
granicama juga i istoka tadašnje SFRJ. 
U klimatiziranom autobusu u vlasništvu 
Rudi Expressa, sa iskusnim i pouzdanim 
vozačima Ivanom i Tonijem nije bilo ni 
trunke sumnje i skeptičnosti, znali smo 
da su to ljudi od zadatka, profesionalci, te 
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s obzirom na godine iskustva dvojac koji 
će besprijekorno odraditi svoj posao i do-
vesti nas do cilja. Prvi dio puta prošao je 
brzo, uz dvije kratke pauze za „ovisnike“ 
o kofeinu i nikotinu eto nas na istočnim 
granicama Lijepe naše. Na ulazu u Srbiju 
dočekala nas je policijska pratnja, zaže-
ljeli su nam dobrodošlicu, te nas otpratili 
do Beograda, do Sava centra, gdje nas je 
dočekao i primio predsjednik RK IPA Beo-
grad g. Nebojša Pantelić i njegovi bliži su-
radnici Svetlana Braković, Saša Filipović, 
Milan Radonjić, Saša Pešić, Slađana Smi-
ljanić, Sandra i Anđela. Bio je to doček 
dostojan visoke državne delegacije, svi u 
službenim odjelima sa znakovljem IPA-e, 
policajci u službenim odorama, odavali 
su koliko je domaćin uložio truda i dao 
značaj tome. Susret Dragičevića i Kijur-
ka sa Pantelićem pokazao je da se tu ne 

radi samo o protokolarnim formalnostima 
i prezentaciji za užu publiku, nego da tu 
ima nečeg višeg, nešto što možemo slo-
bodno nazvati iskreno prijateljstvo. U jed-
nosatnom (pošto nije bilo vremena, niti je 
bilo u planu) razgledavanju Sava centra 

uvjerili smo se da se radi o impozantnoj 
građevini iz 1977. godine, koja se proteže 
na 100.000 m² ukupnog prostora, uklju-
čujući koncertnu salu sa 3.672 sjedećih 
mjesta, 15 konferencijskih sala, izložbeni 
prostor, kao i brojne druge objekte. Go-
dišnje bilježi preko pola milijuna posjeti-
oca. Nakon toga domaćin je organizirao 

turističku vožnju gradom Beogradom, te 
vođeni Sašom Filipovićem, kojeg se ne bi 
postidio niti jedan profesionalni turistički 
vodič, upoznali sve važnije znamenitosti, 
ljepote i atrakcije grada. A kao šećer za 
kraj ostavili su posjet Sportskom centru 
MUP-a Srbije koji se nalazi na Ada Ci-
ganliji, te predstavlja dio sportskog kom-
pleksa na rijeci Savi. Kako je vrijeme bilo 
idealno za kupače naišli smo na tisuće 
kupača koji su se sjatili iz užarenog grada 
na obale Save da bi se rashladili i odmo-
rili nakon napornog radnog dana. Defi ni-
tivno je ovo top destinacija Beograđana u 
vrijeme ljeta. I kada smo pomislili da nas 
prijatelji iz Beograda ne mogu više ničim 
iznenaditi jako smo se prevarili. Ručak na 
svježem zraku, razne delicije, kulinarske 
čarolije i slastice nisu nikog ostavile rav-
nodušnim, čak ni one najokorjelije prista-
še i pobornike niskokalorične hrane. Na-
ravno da nam je svima bilo žao napustiti 
Beograd nakon svega što su nam priredili 
izvrsni domaćini ali vrijeme je doslovce 

letjelo i trebalo je krenuti na put prema 
Skopju. Uz riječi zahvale oprostili smo se 
od prijatelja iz Beograda i pod pratnjom 
policijskog vozila krenuli put Makedoni-
je. Puni lijepih i pozitivnih dojmova, neki 
drijemajući, neki razgovarajući, ubrzo 
smo došli do granice Srbije i Makedonije. 
Zahvalili smo se pratnji na trudu koji su 
uložili da se osjećamo ugodno i sigurno 
tokom proputovanja, te se predali u ruke 
kolegama iz Makedonije koji su imali isti 
zadatak, samo je cilj bio drugi. Kako to 
biva na većini putovanja, tako je i naše 
putovanje polako skrenulo sa onog pla-
niranog pa smo pomalo već umorni i is-
crpljeni umjesto u večernjim satima stigli 
u Skopje sat vremena prije ponoći. Brzo 
smo projurili kroz blještavu glamurozno 
izdanje Balkanske središnjice. Na prvi 
pogled grad mi se pričinio jako zanimljiv, 
te sam jedva čekao jutro pa da ga upo-
znam u dnevnom izdanju. Domaćin nas 
je nestrpljivo čekao, pripremili su obilje 
toga i bojali se da ćemo umorni od puta 
otići na odmor i preskočiti večeru. Nisu 
ni slutili kakva ekipa im je stigla i za što 
smo sve spremni! Nakon obilne večere, 
raznovrsnih delicija kao što su tradicio-
nalno makedonsko jelo gravče na tavče, 
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janjetina, roštilj, te uz čašicu izvrsnog cr-
nog vina svima se vratila krv u žile, pa 
smo vođeni glazbom makedonskog du-
eta zaplesali i zapjevali. Najveće iznena-
đenje priredio je predsjednik IPA Sekcije 
Makedonije g. Ljupcho Andonovski, na-
kon već uobičajenih riječi dobrodošlice i 
riječi zahvale zajedno sa izaslanicima Hr-
vatske sekcije, Darkom i Brankom, pred-
stavio tortu sa nacionalnim simbolima 
Makedonije i Hrvatske, zastavama obiju 
država. Ne samo da je bila veličanstvena, 
nego je i bila slasna. U ugodnom i dobrom 
društvu vrijeme brzo leti, a nas je čekao 
naporan dan, trebalo je vidjeti barem dio 

Skopja i stići do Ohrida, pa smo onako 
uzbuđeni, ali moram priznati i umorni 
otišli na kratki odmor.

Nedjelja, drugi dan u Skopju. Jutro je 
odisalo svježinom ali su nas domaći-
ni uvjeravali da nas čeka pakleni dan i 
da će temperature sezati do vrtoglavih 
40 stupnjeva. Za početak smo prošetali 
centrom grada koji je kako su nam rekli 
domaćini donedavno obnovljen i u potpu-
nosti izmijenjen. Naime, Skopje je 1963. 
godine zadesila strašna tragedija, u ka-
tastrofalnom potresu poginulo je više od 
1000 ljudi, a grad je u potpunosti bio uni-
šten i porušen. Danas on izgleda zadiv-
ljujuće, prepun je povijesnih spomenika i 
znamenitosti, prava turistička destinacija, 

a posebice za ljubitelje fotografi je. Skopje 
je podijeljeno na dva dijela, stari i novi, 
a povezuje ih Kameni most prijeko rijeke 
Vardar. To je jedna od značajnijih atrakci-
ja grada, i jedina građevina koja nije pre-
trpjela oštećenja tijekom potresa. Muzej 
makedonske borbe i samostalnosti, Tvr-
đava Kale, Milenijski križ na planini Vod-
no, brončane i mramorne skulpture po-
znatih povijesnih velikana od kojih treba 
izdvojiti divovsku 24 metara visoku sta-
tuu Aleksandra Velikog. Radi se o impo-
zantnoj tvorevini koja se nalazi u samom 
centru grada, okružena fontanom i kipo-
vima lavova. Sve su to znamenitosti koje 
su nas očarale i zadivile, ali od svega me 
se najviše dojmila posjeta spomen kući 
najveće humanitarke svijeta, dobitnici 
Nobelove nagrade za mir, dobitnici mno-
gobrojnih drugih međunarodnih nagrada, 
pogađate i sami da se radi o Majci Terezi-
ji, pravog imena Agnes Gonxha Bojaxhiu. 
Spomen kuća otvorena je na stogodišnji-
cu njenog rođenja, a izgrađena na mjestu 
gdje je prije potresa 1963. bila katolička 
crkva Presvetoga Srca Isusovog. Kuća je 
izgrađena po autentičnim nacrtima njezi-
ne rodne kuće u skladu s tradicionalnom 
makedonskom arhitekturom. Na naše ve-

liko iznenađenje voditeljica kuće je gdja. 
Jasna Kristanić, Hrvatica iz Rijeke kojoj 
se posebno trebamo zahvaliti što nam 
je izašla ususret i otvorila vrata spomen 
kuće izvan radnog vremena. Prepuni po-
zitivnih dojmova i očarani snagom Majke 
Terezije svi zajedno smo predvođeni Dar-
kom za kraj smo uputili molitvu i zahvalu 
Bogu u maloj kapelici koja je dio kuće.

U poslijepodnevnim satima napustili smo 
Skopje sa željom da se vratimo što prije i 
da sljedeći boravak potraje duže.

Planirali smo stići u Ohrid i uživati u za-
lasku sunca ali želja naših „boljih polo-
vica“ bila je jača od plana, pa smo tako 
skrenuli sa puta i posjetili Kruševo, po-
sljednje počivalište i Spomen-dom Toše 
Proeskog. Iako malo lutajući i skrećući sa 
puta u Ohrid smo stigli u večernjim sati-
ma, te se smjestili u policijski centar i od-
maralište za policajce. Bila je prekrasna 
večer pa su se mnogi opustili i zajedno 
sa kolegama iz Makedonije uz zvuke har-
monike zapjevali Hrvatske i Makedonske 
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Poštovani gospodine predsjedniče, dragi prijatelju!

Želim Vama, Vašim suradnicima i članstvu IPA u Makedoniji prenijeti najiskreniju i istinski prijateljsku zahvalnost na gosto-
primstvu i ukupnom zadovoljstvu koje su osjetili članovi Hrvatske sekcije predvođeni sa zamjenikom predsjednika sekcije na 
izletu u Vašoj zemlji. Izletnici su puni pozitivnih dojmova i uživali su u prijateljstvu naših dviju Sekcija. 

Poštovani gospodine predsjedniče, osobno sam ponosan na ovako iskrenoj suradnji i prijateljstvu na svim nivoima IPA Hr-
vatske i IPA Makedonije.

Lijep pozdrav!

PISMO ZAHVALE PREDSJEDNIKA HRVATSKE SEKCIJE MILJENKA VIDAKA

pjesme. Bilo je tu svakakvog repertoara 
i izvedbi ali ono najvažnije bilo je skla-
panje novih poznanstva i prijateljstva. 
Drugi dan proveli smo u razgledavanju 
grada koji je prepun povijesnih znameni-
tosti i kulturnih baština, uživali u jedno-
satnoj vožnji brodom po jezeru i uvjerili 
se zašto sve žene vole bisere, a posebno 
ohridske. Prije oproštaja s Makedonijom 
moram spomenuti drage prijatelje, člano-
ve Makedonske Sekcije, koji su dali svoj 
doprinos da nam bude lijepo, ugodno, 
zanimljivo i da se osjećamo dobrodošlim. 
To su predsjednik Ljupcho Andonovski, 
tajnik Zdravo Darko., IEC delegat Toni 
Jakimovski, predsjednik RK IPA Ohrid 
Stefan Dimovski i njihovi bliži suradnici. 
Hvala im na svemu!

Malo nakon podneva krenuli smo put Al-
banije, prošli Crnu Goru i pravac prema 
našoj sljedećoj destinaciji, Sarajevo! Ovo 
je bila najduža ruta koju smo trebali sa-
vladati u sklopu Karavane. Trebalo nam je 
punih dvanaest sati vožnje kroz Albaniju, 
Crnu Goru i BiH da stignemo do našeg 
posljednjeg odredišta, Sarajeva! Uz vese-
lo društvo, prekrasan krajolik vrijeme je 
brzo proletjelo. Nekoliko sati odmora i svi 
smo već bili na nogama spremni za novu 
avanturu, upoznavanje BiH prijestolnice. 
Beograd, Skopje, Ohrid, Sarajevo, sve su 

to gradovi prepuni povijesnih zdanja u ko-
jima je isklesana povijest naroda. Saraje-
vo su podsjetili mnogi klubovi, mnogi od 
Vas su ga i upoznali pa ga neću nešto po-
sebno opisivati, ali složit ćete se samnom 
da doći u Sarajevo a ne prošetati Baščar-
šijom, popiti „kafu“ i pojesti čvape, znači 
isto kao da nikad niste ni bili u njemu. 
Hvala prijateljima iz IPA BiH na svemu što 
su za nas učinili, a posebno na turističkim 
vodičima koji su nam pokazali sve ljepote 
grada. Iako se svima ocrtavao umor na 
licima trebalo je još stići do Zagreba. Što 
smo se više približavali Zagrebu postali 
smo svjesniji da će doći vrijeme rastanka, 

da ćemo napustiti dobro društvo i vratiti 
se u svoju svakodnevnu rutinu. Zbog toga 
smo se složili da smo zajedno proveli ne-
zaboravna četiri dana i da putovanja IPA 
moraju biti češća i tradicionalna!

I na kraju još jednom želim zahvaliti svim 
našim domaćinima, na svemu što su nam 
pružili, na svim tim predivnim trenucima, 
bili su više nego dobri. Kos Nas su uvijek 
dobro došli, te se nadam da će nam ubr-
zo uzvratiti posjet. Još jednom im hvala u 
ime svih Nas !

SERVO PER AMIKECO

Ž.T.
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Odlukom Upravnog odbora Hrvatske 
sekcije, ženska streljačka ekipa IPA Me-
đimurje proglašena je za najbolju žensku 
ekipu IPA Hrvatske sekcije povodom 10. 
godišnjice osnivanja Sekcije.
Dana 4. rujna 2013. godine održan je 
prijem za članice u restoranu „Martin“ u 
Nedelišću, i to od strane zamjenika pred-
sjednika IPA Hrvatske sekcije Darka Dra-
gičevića i urednika Željka Turka, dok su 
također bili nazočni tajnik IPA Međimurje 
Dario Srnec i pred. nadzornog odbora 
kluba Silvija Špicar.
Zamjenik je zaslužnim članicama prenio 
čestitku predsjednika Miljenka Vidaka, i 
u kraćem osvrtu podsjetio da od davne 
1996. godine kada se osnivao regional-
ni klub IPA Međimurje, ženska streljačka 
ekipa sudjeluje na streljačkim natjecanji-
ma i niže uspjehe. Njih je dobro upoznala 
konkurencija u Murskoj Soboti i Mari-
boru u Sloveniji, Kormendu i Koszegu u 
Mađarskoj, ali na svim natjecanjima u 
Hrvatskoj gdje su predstavljale klub i PU 
međimursku.
Kako i priliči susret ne nastavljen u do-
broj atmosferi, a iste su počašćene do-
mjenkom tijekom kojeg su pozirale pred 
objektivom u poklon majicama i kapama 
Hrvatske Sekcije.

D.D.

PRIJEM ZA NAJUSPJEŠNIJU ŽENSKU IPA EKIPU!

Povodom upućenog poziva Ministarstva 
pravosuđa javnosti za savjetovanjem o 
izmjenama i dopunama Zakona o ka-
znenom postupku, ispred IPA Hrvatske 
Sekcije upućen je tekst sa prijedlozima 
Ministarstvu i na taj način Udruga je 
odgovorila na poziv javnosti kod izrade 
konačne verzije Zakona o kaznenom po-
stupku.
Povod rečenim aktivnostima navodite 
odluku Ustavnog suda Republike Hrvat-
ske, koji je ukinuo ukupno 43 članaka 
ZKP/08 obzirom je utvrđeno da isti nisu 
u suglasju s mjerodavnim pravom. Isto 
tako konstatirate da se radi o manjem 
broju ukinutih odredaba, i da preostalo 
usklađenje zahtijeva uklanjanje struktu-
ralnih manjkavosti u normativnoj struktu-

IPA HRVATSKA SEKCIJA UPUTILO SVOJE MIŠLJENJE 

MINISTARSTVU PRAVOSUĐA!
ri i normativnom uređenju djelotvornosti 
prethodnog postupka te uravnoteženje 
kaznenog procesnog poretka, tako da 
dosljedno počiva na općim pravilima, 
uz jasno naznačene ustavno opravdane 
iznimke.

IPA Hrvatska Sekcija zauzela je stav da 
je u članku 206.f. preteška riječ da je po-
stupanje prilikom izvida tajno, i da je pri-
mjerenije navesti da saznanja dobivena 
prilikom provođenja izvida predstavljaju 
službenu tajnu. Tako decidirano određe-
nje kategorije „tajno“ povlači za sobom 
klasifi ciranje svih pismena i uvelike ote-
žava provođenje obavijesnih razgovora 
policije sa građanima. Kriminalističko 
istraživanje je skup metoda i taktika ko-
jima se nastoji doći do počinitelja i često 

predstavlja nadmudrivanje i pariranje po-
tencijalnim osumnjičenicima.

U članku 208. u stavku 5. mišljenja je da 
je previsoka granica od 10 godina, za do-
vođenje osobe u prostorije policije poradi 
davanja obavijesti o počinjenom djelu ili 
počinitelju, i da ju je potrebito spustiti ili 
čak ukloniti iz članka.

Danas najveći problemi postoje kod ot-
krivanja imovinskih delikata. Kao što 
smo upozorili u dosadašnjim člancima 
objavljenim u IPA REVIJI, činjenica je da 
državni odvjetnici pišu naloge i proslje-
đuju zahtjeve sucima istrage za kaznene 
predmete o kojima ne raspolažu informa-
cije, koji se nalaze u arhivi, i policija se 
trudi godinama da ih riješi i općinski dr-
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žavni odvjetnici jedva ta pismena stignu 
napisati između svojih rasprava.
Kako bi se unaprijedila praksa predla-
žemo da se kod članka 242. u stavku 1. 
doda mogućnost da se i na zahtjev polici-
je može odrediti pretraga. Nastavno na to 
policiji ili istražitelju, sudac istrage može 
dati nalog za pretragu samo kod kazne-
nih djela iz nadležnosti općinskih sudova, 
i dužnost je policije ili istražitelja da sucu 
istrage i državnom odvjetniku odmah na-
kon provedene pretrage dostave zapisnik. 
Takva odrednica naslanjala bi se na čla-
nak 214. u kojem se propisuju dokazne 
radnje prema nepoznatom počinitelju.
Dosadašnja praksa pokazala je određene 
nedostatke u pravnom gledanju na pri-
vremeno ograničavanje određenih ustav-
nih prava građana kod provođenja nekih 
posebnih dokaznih radnji. Uvažavajući či-
njenicu da su to osnovna građanska pra-
va mišljenja smo da točke 6. i 8. u članku 
332. trebaju novim stavkom u članku 
334. biti odobreno provođenje i za druga 
kaznene djela kod kojih se izvidi ne mogu 
provesti na drugi način. Izražen je stav da 
se ne može govoriti o istovjetnom zadira-
nju u ustavna prava građana kao što je to 
slučaj kod mjera iz ostalih točaka članka 
332. Dopuštenjem takve defi nicije učinila 

bi se usluga provođenju izvida kod imo-
vinskih delikata gdje se često provode 
policijske mjere kao što su klopka, zasje-
da i opservacija, i često je slučaj da se ne 
može kvalitetno zaokružiti prijavni ma-
terijal kod dobro odrađenog policijskog 
posla. Rečene posebne dokazne radnje 
gotovo da se ne provode u privatnosti 
građana već na javnim mjestima i gotovo 
bez zadiranja u njegova ustavna prava, 
ali uvelike u korist oštećenih i žrtve. 
Najviše primjedbi upućeno je u svezi 
nove dokazne radnje iz članaka 339.a. 
koji će gotovo paralizirati policijski sustav 
otkrivanja kaznenih djela i počinitelja 
istih, osobito kod provođenja posebnih 
dokaznih radnji. Provjera uspostavljanja 
telekomunikacijskih kontakata može 
se zatražiti za registriranog vlasnika ili 
korisnika od operatera javnih komuni-
kacijskih usluga temeljem naloga suca 
istrage, a koji izdaje nalog na osnovu 
zahtjeva državnog odvjetnika. Isti će biti 
problemi kao i kod naloga za pretragu 
kod kaznenih predmeta sa nepoznatim 
počiniteljem, gdje državni odvjetnici pišu 
zahtjeve bez upoznavanja sa predmetom. 
Upitno je i to što je današnje stanje, koje 
je vjerojatno i dovelo do ovakvih odredbi 
u Zakonu o kaznenom postupku, rezultat 

loše zakonske regulative kod koje nije 
obavezna registracija svih prepaid (na 
bonove) korisnika u Hrvatskoj. Sukladno 
tome policija je izlistavala ogroman broj 
telekomunikacijskih kontakata kako bi 
saznala tko se „skriva“ iz pojedinog broja 
telefona ili tko koristi određeni telefon, 
prilikom provođenja posebnih dokaznih 
radnji. Nije jasno niti što je sa neregisti-
ranim brojevima telefona, da li se za njih 
mogu zatražiti provjere uspostavljenih te-
lekomunikacijskih kontakata ili će to biti 
zabranjeno, odnosno možda će uslijediti 
izmjena zakonskih odredbi vezanih na 
prepaid (na bonove) korisnika.
Česta primjedba policijskih službenika 
je i davanje osobnih podataka prilikom 
svjedočenja pred sudovima, pa tako naš 
prijedlog ide u smjeru prakse koja je pri-
sutna u mnogim europskim zemljama, 
da policijski službenici navode svoj broj 
značke uz ime i prezime. Takva praksa ne 
bi bila nikakav problem jer se svi zapisni-
ci kod provođenja dokaznih radnji i nalozi 
suca istrage svode na ime i prezime, te 
broj značke, pa tako treba i ostati tijekom 
postupka.

D.D.

Akcijskim planom za provedbu inicijative 
Partnerstvo za otvorenu vlast u Republici 
Hrvatskoj 2012.-2013. predviđeno je bilo 
da će Zakon o računovodstvu neprofi tnih 
organizacija biti izrađen i usvojen u ožuj-
ku 2013. Isto tako Nacionalna strategija 
stvaranja poticajnog okruženja za razvoj 
civilnog društva od 2011.-2016. predviđa 
izradu i usvajanje Zakona do kraja 2013. 
godine.
Od brojke blizu 50.000 udruga u Hrvat-
skoj, neke su vrlo profi tabilan posao za 
njihove osnivače i članove. Procjenjuje se 
da su javno dostupni iznosi kuna koje se 
izdvajaju iz državnog proračuna za rad 
udruga samo deseti dio od ukupnog nov-
ca koji se okreće preko njihovih računa. 
Aktivnih je svega trećina, dok se iz samog 
naziva nekih može zaključiti da su osno-
vane iz sumnjivih pobuda. U 2013. godini 
planirano je iz državnog proračuna izdvo-
jiti 600 milijuna kuna, plus oko milijardu 
kuna iz županijskih, gradskih i općinskih 

VLADA PRIPREMA ZAKON O RAČUNOVODSTVU

NEPROFITNIH ORGANIZACIJA!
proračuna.

Uzimajući rečene brojke, a koje nisu male 
i zanemarujuće, dolazimo do razloga isti-
canja tog pitanja tijekom pristupnih pre-
govora sa EU, ali i kod istupa određenih in-
stitucija koje se bave promicanje sustava 
javnog nadzora trošenja državnog novca.

Tako udruga Transparency International 
Hrvatska (TIH) pozdravlja inicijativu Mi-
nistarstva fi nancija da se pristupi izradi 
novog Zakona o računovodstvu neprofi t-
nih organizacija. Time će se, smatraju u 
TIH-u, ojačati transparentnost fi nancij-
skog poslovanja neprofi tnih organizacija 
prema općoj javnosti, a posebno pore-
znim obveznicima. Ističu da treba stvo-
riti mehanizam prema kojem fi nancijska 
izvješća neće biti transparentna samo u 
pogledu brojki, već da se jasno vidi na što 
i kako udruge i neprofi tne organizacije 
troše javni novac.

Prema obrazloženju Ministarstva fi nanci-

ja, novim Zakonom uređuje se područje 
računovodstva neprofi tnih organizacija, 
uz zadržavanje temeljnih postavki raču-
novodstva neprofi tnih organizacija propi-
sanih Uredbom o računovodstvu nepro-
fi tnih organizacija (Narodne novine, br. 
10/08 i 7/09).

Proširuje se obuhvat obveznika i na neza-
visne zastupnike, zastupnike nacionalnih 
manjina i nezavisne članove predstavnič-
kih tijela jedinica lokalne područne (regi-
onalne) samouprave.

Zbog potrebe da se statističkim podaci-
ma obuhvati cijeli neprofi tni sektor, uvodi 
se obveza dostave fi nancijskih izvješta-

ja svim neprofi tnim organizacijama, ali 
prilagođeno izvorima fi nanciranja, visini 
prihoda i vrijednosti imovine. Propisuje 

se javna objava fi nancijskih izvještaja 
svih neprofi tnih organizacija kroz Regi-
star neprofi tnih organizacija kojeg vodi 
Ministarstvo fi nancija.




